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The Guidelines aims to offer technical guidance to cosmetic registrants and notifiers for 

handling the registration and notification of children cosmetics, and to provide technical 

reference for cosmetic technical review departments and notification management 

departments in technical review or verification of children cosmetics. 

The Guidelines is general technical requirements for children cosmetics. When registering 

or notifying children cosmetics, cosmetic registrants or notifiers shall, taking into account 

the specific characteristics and actual situations of products, enrich and refine relevant 

contents in accordance with the Cosmetic Supervision and Administration Regulations 

(CSAR), Administrative Measures on Cosmetic Registration and Notification, Provisions 

for Supervision and Management of Children Cosmetics, Provisions for Management of 

Cosmetic Registration and Notification Dossiers, and other relevant regulations and 

technical standards. 

The Guidelines is formulated based on current regulations, technical standards, and 

current level of scientific and technological cognition. With continuous development of 

relevant laws, regulations, technical standards, science and technology, relevant contents 

may be adjusted timely. 

1. Overview

1.1 Basic Attributes 

The term "children cosmetics" as referred to in the Guidelines refers to cosmetics that are 

suitable for children at or under the age of 12, which have cleaning, moisturizing, 

body-refreshing, sunscreen and other efficacies. Whether cosmetics are children 

cosmetics is judged mainly based the product label claims and the target users. For 

products that are marked with expressions such as "applicable to entire population" or 

"suitable for the whole family" on the label or that use trademarks, patterns, homophonic 

words, letters, Chinese Pinyin, figures, symbols, packaging forms, etc. to imply that the 

target users include children, they shall comply with children cosmetics related regulations 

and technical standards. 

According to different age groups of target users, children cosmetics are divided into two 
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categories: for use by "infants" (0~3 years old, including 3 years old) and for use by 

"children" (3~12 years old, including 12 years old). For cosmetics intended for "infants", 

the efficacy claims are limited to cleaning, moisturizing, hair-care, sunscreen, soothing, 

and body-refreshing functions; For cosmetics intended for "children", the efficacy claims 

are limited to cleaning, makeup-removing, moisturizing, beauty and embellishment, 

perfuming, hair-care, sunscreen, repairing, soothing, and body-refreshing functions. 

Children cosmetics that do not match the above efficacy claims shall be applied for 

registration as cosmetics with new efficacies. The "infants" cosmetics are different from 

the "children" cosmetics in the requirements for selection of product formula ingredients, 

labeling and marking, product executive standards, and safety assessment, etc. 

1.2 Physiological Characteristics and Special Requirements of Children 

Children at different stages have different physiological characteristics. Compared to 

adults, "infants" aged 0~1 have thinner skin, fewer sebaceous glands, immature 

development, larger specific surface area, and poorer skin moisturizing and buffering 

abilities; Although the skin structure of "infants" aged 1-3 has become more complete, 

their stratum corneum and epidermis are still relatively thin, the skin barrier function is not 

yet mature, and their ability to resist microbiological contamination and external stimuli is 

also weak. Infants aged 1-3 are more prone to adverse reactions such as contact 

dermatitis and require a longer time for recovery. Therefore, in the product formula design 

of children cosmetics, relatively simple product formulas shall be used on the premise of 

safety priority and efficacy necessity, and use of ingredients that may contain allergenic 

components or have strong irritation, such as flavors and fragrances, colorants, 

preservatives, cationic surfactants, chemical sunscreens, etc. shall be reduced. 

Infants have underdeveloped lacrimal glands, blink less frequently, and cannot produce 

enough tears to protect their eyes. For that reason, the toxicological test requirements 

shall be stricter for "infants" cosmetics that claim to be a tear-free formula. 

In addition, infants may have some special behaviors and actions (e.g., sucking, 

scratching, etc.), and during safety assessment of "infants" cosmetics, the risk of oral 

exposure shall be considered when necessary. Some "infants" cosmetics have special 
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本指导原则旨在为化妆品注册人、备案人办理儿童化妆品注册、备案提供技术指导，

同时为化妆品技术审评部门和备案管理部门对儿童化妆品开展技术审评或者技术核查

提供技术参考。 

本指导原则是对儿童化妆品的一般技术要求。化妆品注册人、备案人办理儿童化妆

品注册、备案时，还应当按照《化妆品监督管理条例》《化妆品注册备案管理办法》《儿

童化妆品监督管理规定》《化妆品注册备案资料管理规定》等相关法规和技术标准要求，

结合产品的具体特性和实际情况，对有关内容进行充实和细化。 

本指导原则是在现行法规、技术标准以及当前科学技术认知水平下制定，随着相关

法律法规、技术标准以及科学技术的不断发展，相关内容可能适时调整。 

1. 概述 

1.1 基本属性 

本指导原则所称儿童化妆品，是指适用于年龄在 12 周岁以下（含 12 周岁）儿童，

具有清洁、保湿、爽身、防晒等功效的化妆品，主要依据产品标签宣称以及使用人群进

行判定。产品标签标识“适用于全人群”“全家使用”等词语或者利用商标、图案、谐

音、字母、汉语拼音、数字、符号、包装形式等暗示产品使用人群包含儿童的产品，应

当遵循儿童化妆品的相关法规和技术标准要求。 

按照使用人群年龄阶段的不同，将儿童化妆品分为供“婴幼儿”（0～3 周岁，含 3

周岁）使用和供“儿童”（3～12 周岁，含 12 周岁）使用。使用人群为“婴幼儿”的

化妆品，功效宣称仅限于清洁、保湿、护发、防晒、舒缓、爽身；使用人群为“儿童”

的化妆品，功效宣称仅限于清洁、卸妆、保湿、美容修饰、芳香、护发、防晒、修护、

舒缓、爽身；不符合以上功效宣称的儿童化妆品按新功效化妆品申请注册。“婴幼儿”

化妆品和“儿童”化妆品在产品配方原料选择、标签标识、产品执行的标准、安全评估

等方面要求有所不同。 

1.2 儿童生理特点以及特殊要求 

不同阶段的儿童具有不同的生理特点。与成年人相比，0～1 周岁“婴幼儿”的皮

肤较薄，皮脂腺较少，发育尚不完善，比表面积更大，皮肤保湿和缓冲能力较差；1～3

周岁“婴幼儿”的皮肤结构已趋于完整，但角质层、表皮层仍较薄，皮肤屏障功能尚未

成熟，抵御微生物污染和外来物刺激的能力也较弱，更容易发生接触性皮炎等不良反应，

并且需要较长时间恢复。因此，儿童化妆品的产品配方设计，应当在安全优先、功效必

需的前提下，使用相对简单的产品配方，减少使用可能含易致敏组分或者有较强刺激性

的原料，例如香精香料、着色剂、防腐剂、阳离子表面活性剂、化学防晒剂等。 

婴幼儿泪腺未发育完全，眨眼频次少，不能分泌足够的泪水来保护眼睛。因此，对

http://cosmetic.chemlinked.com/
mailto:cosmetic@chemlinked.com


Technical Guidelines for Children Cosmetics                       

ChemLinked Team, REACH24H Consulting Group |http://cosmetic.chemlinked.com                                                                                                                  
14F, #3 Bldg., Haichuang Technology Center, No. 1288 Wenyi West Road, Hangzhou, China. PC: 311121 

Tel: +86 571 8609 4444 | Fax: +86 571 8700 7566 | Email: cosmetic@chemlinked.com 

宣称无泪配方的“婴幼儿”化妆品，毒理学试验相关要求应当更为严格。 

此外，婴幼儿会有一些较为特殊的举止动作（如吸吮、抓挠等），对“婴幼儿”化

妆品安全评估时，必要时应当考虑经口暴露风险。有些“婴幼儿”化妆品的应用场景也

较为特殊，如用于皮肤皱褶处和尿布区等特定部位，由于衣服和尿布紧闭、排尿和排便

不受控制等因素，可能导致皮肤受损。因此，对此类产品开展安全评估时，应当考虑特

殊情况造成的皮肤吸收率的变化。 

基于上述原因，儿童化妆品除满足普通人群化妆品的通用技术要求外，注册人、备

案人还应当根据儿童的生理特点和可能的应用场景，研制开发儿童化妆品，并充分开展

安全评价。 

化妆品注册人、备案人对儿童化妆品的质量安全和功效宣称负责，应当按照《化妆

品注册备案资料管理规定》要求提交注册备案资料，并且符合以下技术要求。 

2. 各项资料技术要求 

2.1 基本信息和相关资料 

儿童化妆品注册人、备案人应当按照《化妆品监督管理条例》《化妆品分类规则和

分类目录》等相关法规和技术标准要求，在《化妆品注册备案信息表》分类编码中分别

选择功效宣称、作用部位、使用人群、产品剂型和使用方法。儿童化妆品的使用人群应

当包括“婴幼儿”或者“儿童”，属于特殊化妆品的，申报类别应当与分类编码中功效

宣称一致。 

原则上进口儿童化妆品应当按照化妆品注册人、备案人所在国（地区）或生产国（地

区）销售包装标签（含说明书）中的功效宣称、作用部位、使用人群、产品剂型、使用

方法等填写分类编码以及申报类别，不得随意改变。 

2.2 产品名称信息 

儿童化妆品中文名称一般由商标名、通用名和属性名三部分组成。命名依据中对商

标名、通用名、属性名的划分应当科学、准确、规范，各部分具体含义以及产品中文名

称的整体解释说明应当合理。 

进口儿童化妆品应当同时提交产品外文名称和中文名称，并说明中文名称与外文名

称的对应关系（专为中国市场设计无外文名称的除外）；若无明确对应关系，应当予以

科学、合理说明。 

防晒类儿童化妆品中文名称中含有防晒指数（SPF 值）或 PA 等级等内容的，应当

符合我国防晒化妆品防晒效果标识管理以及其他相关法规要求，并且与《化妆品注册备

案申请表》中填报的相关内容一致。 
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